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Édesanyám, harmat voltam: 

selyem rétre le is hulltam.  

Virágokat nevelgettem,  

hogy azután néked szedjem.  

Harmat cseppje, eső szála,  

könnyű fényt vont a szirmára.  

 

Anyák napján, édesanyám: 

ölelésed az én tanyám.  

Az én tanyám: menedékem,  

hozzád vezet boldog léptem.  

Örömkönnyek a szemedben. . .  

Én ezért most, mondd, mit tettem? 

 

Bokrétámat megkötöttem: 

hímes csokor nőtt kezemben.  

Virágos most a mi házunk,  

anyák napján meg kell állnunk! 

Meg kell állnunk, megpihennünk,  

édesanyánk ünnepelnünk.  

 

Könnyeidet nem hagyom: 

gyorsan széllé változom! 

Langyos szélből, arany ágból: 

törülköző napsugárból: 

Felszárítom könnyeidet,  

arcodon csak mosoly lehet! 

 

Mindig, mint a mai napon: 

vígság legyen asztalodon! 

Zenét hozok tenyeremben,  

patak csobog énekemben.  

Legszebb éjjel leszek álmod,  

ahogy titokban kívánod: 

künn a mezőn csikó szalad,  

a patakban  aranyhalak. (Devecseri Gábor) 

Minden kedves édesanyának,nagymamának, 

dédmamának sok boldogságot kívánok magam 

és önkormányzatunk nevében! 

  Verebélyi Zoltán 

   polgármester 

A N Y Á K  N A P J Á R A  

A költészet napját József Attila születésnapjára emlékezve 1964. 

óta minden évben április 11-én ünneplik Magyarországon.  

József Attila 1905. április 11-én született Buda-
pesten, Ferencvárosban, a Gát utca 3. szám 
alatt. Apja József Áron, bánáti szappanfőző 
munkás volt, anyja Pőcze Borbála, szabadszál-
lási születésű, a Kiskunságból Pestre került pa-
rasztlányból lett mosónő. József Attila a család-
ban hatodik gyermekként született, de három 
testvére még az ő születése előtt meghalt. Apja 
1908-ban elhagyta családját. Nevelőszülőkhöz 

adták, majd a Ferencvárosban a lumpenproletárlét határmezs-
gyéin éltek, édesanyja rákban halt meg. József Jolán férje, Makai 
Ödön ügyvéd lett József Attila gyámja, Makóra került gimnázium-
ba. Megismerte Juhász Gyulát, az ő segítségével és előszavával 
megjelent első verskötete (Szépség koldusa). 1923-ban a Nyu-
gat is közölte verseit. 1924-ben a szegedi egyetem magyar–
francia szakára iratkozott be, de Tiszta szívvel című verse miatt 
összeütközésbe került professzorával, Horger Antallal. 1926–27-
ben Párizsban a Sorbonne előadásait hallgatta; tagja lett az 
anarchista-kommunista szövetségnek. 1928-ban kötött barátsá-
got Illyés Gyulával, Babits Mihályhoz is eljutott, ő azonban nem 

viszonozta közeledését. Elnyerte Kosztolányi Dezső segítő 
barátságát. 1928-tól szerelem fűzte a jómódú polgárcsaládból 
való Vágó Mártához, ám a lány hosszú angliai tanulmányútja 
eltávolította őket egymástól. Élettársa Szántó Judit volt, nagy 
szegénységben éltek, részben Judit kétkezi munkával kere-
sett jövedelméből. Szociáldemokrata és liberális körökkel 
talált kapcsolatot, és antifasiszta egységfronttörekvéseket 
képviselt. 1935-ben pszichoanalitikus kezelője, Gyömrői Edit 
iránt támadt benne tragikus szerelem. 1936-ban végleg kü-
lönvált Szántó Judittól. A Szép Szó egyik szerkesztője lett, 
felújult kapcsolata Vágó Mártával. A Baumgarten-
alapítványtól a Baumgarten-díj helyett csak segélyben (1936), 
illetve jutalomban (1937) részesült . 

Nagyon fáj című kötete sem hozta meg – főként közönségsi-
ker viszonylatában – a várt elismerést. 1937. tavaszán meg-
szerette Kozmutza Flóra gyógypedagógus pszichológust, 
házasságot remélt, de idegzete mindinkább felmondta a szol-
gálatot. 1937. december 3-án a szárszói állomáson induló 
tehervonat kerekei alá feküdt.  

1938-ban megkapta a Baumgarten-díjat. Egy Babits Mihállyal 
való összekülönbözés miatt csak annak halála után kaphatta 
meg.  

1948-ban posthumus Kossuth-díjban részesült.  

A  K Ö L T É S Z E T  N A P J Á R A  
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      Megkezdődött a Csajági Refor-
mátus Műemlék Templom harangjai-
nak felújítása. 

A harangozó berendezés 1980 
őszén készült, elektromágneses 
mozgatással. Érdemes tudni, hogy a 
harangok elektromos mozgatását, 
saját szabadalma alapján néhai 
Kajos János evangélikus lelkész ké-
szítette el a csajági templom számá-
ra, fiával, Kajos Istvánnal együtt. 

     Ki tudná megmondani, hogy azóta 
hány alkalommal szólt a három ha-

rang, hány istentiszteletre hívott, hány déli harangszót adott, 
és hány szeretett testvérünket búcsúztatta? A hosszú szol-
gálatban bizony megkoptak az alkatrészek, az elektromos 
vezérlés és a csapágyazás. Az utóbbi időben már nagyon 
érzékeny volt a szerkezet még az időjárás változásaira is, 
mint egy idős ember. A csajági presbitérium tagjaival elhatá-
roztuk, hogy alapos javításra keresünk egy hozzáértő mes-
tert.  

Nagy Lajos esperes úr, aki szentgáli református lelkész, ké-
résünkre azonnal adott egy telefonszámot, amelyen elérhe-
tünk egy megbízható mestert. 

Nagy volt a meglepetés, amikor a terepszemlére érkezett 
mester bizony az a Kajos István volt, aki annak idején édes-
apjával, Kajos János evangélikus lelkész úrral annak idején, 
mintegy 33 éve a harangozó rendszerünket készítette. 

      Nemzedékek adják át ezt a tudományt apáról fiúra. Most  
Kajos János mester úr szintén a fiával jött, akivel együtt 
most elkezdték a három harangot vezérlő rendszert teljesen 
elektronikus vezérlésűvé alakítani, valamint újraépíteni az 
összes megkopott mechanikus alkatrészt. Az új vezérléshez 
egy új pontos kapcsolóóra is járul, amely képes lesz előre 
programozva megszólaltatni a harangokat. 

A Klassic-2000 Műszaki, Szolgáltató Kft. jól csengő neve 
mögött tehát nemzedékek szakértelme és hivatástudata fe-
szül. Ez teszi őket képessé, hogy a maguk nagyon fontos 
helyén maradandót és sokaknak tetszőt alkossanak. Illő 
megemlékeznünk itt az akkori presbitériumról, akik íme na-
gyon jól döntöttek, amikor a Kajos családot választották a 
harangozás modernizálására. 

       Templomunk felújítására több helyen is pályáztunk, a 
munkálatok végzéséről pedig időről időre beszámolunk a 
kedves csajági olvasóknak. 

                       Dusicza Ferenc  református lelkipásztor 

S Z Ó L J A T O K  H A R A N G O K  
meg. 

Jó volt ugyanabban a színházban ugyanannak a szerzőnek 
azonos műfajban  szinte teljesen egyező színészi garnitúrával 
megelevenített játékát látni. Több külső egyezés mellett a már 
ismert művészek azonosulását tapasztalni az új miliőhöz és 
szerephez. Mindennapi világunkban nem mindig fogadják 
zökkenőmentesen a saját közösségből kiemelkedőt. Ezúttal 
nem súrlódást, hanem ellenkezőleg: kölcsönös segítségnyúj-
tást érzékelt a teltházas közönség a rendezésre vállalkozó 
Kéry Kitty, valamint a színésztársak között. 

A népes előadói gárdába a Jászai- díjas, Érdemes Művész 
Meszlény Judit, az Örökös tag Bakody József vagy a még 
egyetemi hallgató Nagyhegyesi Zoltán a kiosztott feladat 
nagyságától és minőségétől függetlenül ugyanúgy beillesz-
kedtek, mint bárki más a régiek, illetve az újabb színészek 
közül. A már tapasztaltabbak és elismertek nem kiemelkedni 
akartak, hanem alakításukkal példaként hatottak a kevesebb 
rutinnal rendelkezőkre. A bemutató egyöntetűségének, a bo-
hém élet szépsége és nehézsége hiteles megmutatásának ez 
volt egyik biztosítéka. 

Sok szép fiatalt láttunk a színen. Tehetséges vagy saját ma-
gát, társát annak vélő énekest, festőt, írót, színészt, akik sze-
gényes padlásszobán, netán éhezve világhírnévről álmodoz-
tak. Ilyen- olyan hiányban az illúzió- maradt. Talán még növe-
kedett is. Az eredeti mű írójának, az átköltőnek, talán még a 
rendezőnek sem volt szándékában, de a nézők közül sokan, 
különösképp pedig a fiatalok óhatatlanul az érvényesülés mai 
dilemmáira gondolhattak. A világ mindig és mindenütt hasonló 
volt, és ilyen is lesz. A párizsi ifjak azonban nem csüggedtek, 
hanem bizakodtak, ami miatt növekedett irántuk a szimpáti-
ánk. 

Érdekes volt a szereplők beszédbeli és énekhangon történő 
megnyilvánulásának a váltása. Az azonos műfajok zömében 
egyik közlési forma a másikat teátrálisan előkészíti. A nézőt 
előre fölokosítják a nagyobb dalbetétek következésére. A 
montmartre-i ibolya veszprémi előadásában nem vártak érzel-
mileg túlfűtött szituációra. Pillanatnyi érzelmi töltés is gyakran 
váltotta énekhangra a prózai közlést, és viszont. 

 A színészek játékán túl szeretnék köszönetet monda-
ni a Veszprémi Petőfi Színház Zenekara közreműködésének. 
Nem vagyok képzett szakember,de amit el akarok mondani, 
ahhoz nem is kell különösebb iskolázottság. Több színházi 
vagy más bemutatón zavaró a prózai szöveg és a zene közti 
harmónia megbomlása. Hol az egyik,hol a másik kap túl erős 
szerepet : ez nagyon hangos, az meg alig élvezhető. A Petőfi-
ben teljes az összhang. Egyetlen esetben sem érzékeltem, 
hogy egyik elem zavarta volna a másikat. 

 Amit utoljára említek, alighanem a rendező fő érde-

me. Sajnos későn jelentkeztünk az operettre, emiatt csak a 

nézőtér hátsó traktusára kaptunk jegyet. Ehhez még hozzáte-

szem,hogy előrehaladott korom és betegségek miatt sokat 

romlott a hallásom. Ettől függetlenül ( miként a darabbeli if-

jak ) reménykedtem abban,hogy bár nem tudok angolul, de 

ha a New York-i Brodway-n lévő Majestic Teatherben a gesz-

tikulálások,az arcjátékok meg a dallam révén teljes egészé-

ben be tudtam fogadni és élveztem Andrew Lloyd Webbernek 

az Operaház fantomja c művét,akkor a veszprémi magyar  

világban sem lesznek nagyobb problémáim. Így történt, s ha 

így lehetett, minden elismerésem a  közreműködőknek. 

    Márkus Zoltán 

Nem egészen fél év alatt két nagyoperettet láthattam a 
veszprémi Petőfi Színházban. A repertoár frissítése önmagá-
ban is dicséretes. Vidéken, pontosabban kicsi faluban élek, 
de ha a fővárosban laknék, habitusom miatt ennyi idő alatt 
akkor se választanék több zenés darabot. Külön öröm, hogy 
mindkét esetben Kálmán Imre nagyszerű művét, tavaly nov-
emberben az akarattyai nyugdíjas klub szervezésében a Ma-
rica grófnőt, az idei áprilisban pedig családilag mindjárt pre-
miert követően „ A montmartre-i ibolya” címűt tekinthettem 

V E S Z P R É M I  P E T Ő F I  S Z Í N H Á Z :  A  

M O N T M A R T R E - I  I B O L Y A  
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folyóvíz, a malomkövet pedig ún. hengerszék váltotta 
fel. A 20. sz elején Veszprém megye 470 malma közül 
hatot Csopak határában a Nosztori-források által táplált 
Séd folyó működtetett. Legnevesebb az volt, amelyet 
Ganz-Mechwart-hengerszékek rangosította k, és családi 
örökségképp  jutott a Plul-család birtokába. A történeti 
idők viszontagságait követően ezt fel kellett újítani. Ma-
napság műemlékké avanzsált, és állami tulajdon lett. A 
helyi önkormányzat idegenforgalmi nevezetesség gya-
nánt hasznosítja. A Nosztori völgyi, a Csák-, a Plul Já-
nos-, a Hegedűs- és a Molnár Kálmán-féle malom 
ugyancsak része a község gazdag örökségének, mely 
iránt a kirándulók és az üdülők érdeklődését a csopaki-
ak szíves kalauzolással elégítik ki. 

   Márkus Zoltán 

T A V A S Z K Ö S Z Ö N T Ő  B Á L  

Ahol föltárják és különböző formákban megismertetik a tele-
pülés múltját, ott érzékenyen megnövekszik a lakosság lo-
kálpatriotizmusa. Ez leginkább a helység fejlesztésében és 
csinosításában jut kifejezésre. Csopakon könyvek, más ki-
adványok, civil szervezetek és ismeretterjesztő előadások 
segítik ezt a munkát. 

 Nemrégiben a Tamás Ervin – Tamás Jenő szerző-
páros kevés szöveggel, de annál több képpel mutatta be ezt 
a közel ezer éves balatoni települést. Sziklai Zoltán hadtör-
ténész Steinhausz György helytörténésszel együttműködve 
a 2. világháború községi veszteségeit tárták az olvasók elé. 
Steinhausz úr Wöller Istvánnal, a megye malmainak felkuta-
tójával és dokumentálójával társulva a gabonaőrlés helyi 
műhelyeit ismertették a „Vízimalmok Csopakon” c. könyv-
ben. 

 Miként más esetekben, amikor a település elismer-
tetéséről volt szó, az önkormányzat ezúttal sem fukarkodott 
az áldozatvállalással. Számítva az utókor és más helységek 
érdeklődésére, ezer példányban jelentette meg ezt a művet. 
Balassa Benő, Lőrincz László, Müller Ferenc, a Plul- és a 
Sebők-család, illetőleg Steinhausz fotóin kívül Köllőd And-
rás akvarelljei és Potyondi János, Peczek Gyula grafikái 
segítik az értelmezést, és színesítik a leírtakat. 

 Ezt a jó földű és napfényes vidéket négyszáz éven 
át a rómaiak lakták, akiknek az uralmát sorozatos avar, hun 
és gót támadások pecsételték meg. Jött a törökdúlás, utána 
a filoxéria pusztítása. Sok más településünkkel együtt Cso-
pakról is elmondható, hogy haló poraiból kellett feltámaszta-
ni. Előbb Nosztre, majd 1940-ben az ugyancsak közeli 
Balatonkövesd helység olvadt be az anyaközségbe. Egy 
Veszprém megyét másfél évtizeddel ezelőtt bemutató könyv 
közel 1600 itteni lakosról adott számot. Elmondhatjuk, hogy 
falvaink zömével ellentétben Csopak lélekszáma nemhogy 
csökken, hanem folyamatosan növekszik. 

 A töretlen fejlődés legfőbb záloga kedvező adottsá-
gokon kívül az itt élők szorgalma, leleményessége. Felvilá-
gosult vezetés, legutóbbi évtizedekben pedig az önkor-
mányzati tisztségviselők szakértelme és ügybuzgalma. Bo-
rászata, benne a csopaki olaszrizling nem véletlen kapott 
előkelő helyet a nemrég megjelent „Nagy magyar boratlasz” 
c. nagyszerű kiadványban. A balatoni üdülőhelyek éves 
vetélkedőin elért sikerek, az idegenforgalom fejlődése, vala-
mint az, hogy a „Virágos Magyarország” verseny keretében 
idén ez a település képviseli hazánkat európai megmérette-
tésen, mind-mind arról tanúskodik, hogy az emberek szeret-
nek is lakni, és tudnak élni a lehetőségekkel. 

 Hajdaná-
ban ezen a tájon 
is mozsarakban, 
súlyokkal aprítot-
ták föl a gabonát. 
Malomról csak 
attól fogva be-
szélhetünk, ami-
kor ezt a munkát 
forgókő alkalma-
zásával végez-
ték. A 19. sz. vé-
gétől a kézi erőt 

C S O P A K  G A Z D A G  Ö R Ö K S É G E I  

 

Lassan hagyománnyá válik, 
hogy április hónapban a 
Kéknefelejcs Néptánccso-
port bál szervez. Nem történt 
ez másképp idén sem, április 
05-én a népszerű Tesók 
együttes közreműködésével, 
egy kellemes hangulatú es-
tet szerettük volna köszönte-
ni a tavaszt. 

Az idei egy kicsi különlegesnek is számíthat, mert 
fellépő vendégeink is voltak, a polgárdi Niki menyasszo-
nyi ruhakölcsönző bemutatóján sok szép ruhát láthattunk, 
reméljük, akik a közel-jövőbe tervezik esküvőjüket, azok-
nak segíthettünk egy kicsit a ruha-választásban. 

Felléptek még a Pere-Rouge peremartoni tánccsoport 
lányai-asszonyai, mondhatom, nem kis sikerrel. 

 A tombolán egy Sopronba eltöltendő pihenést 
sorsoltunk a sok szép, hasznos ajándék mellett. Gratulá-
lunk a nyerteseknek! 

 Ismét jól szórakozhattak, akik eljöttek és  velünk 
voltak ezen az estén. Reméljük, hogy jövőre újra együtt 
bulizhatunk! 

 

 Köszönjük mindenkinek a részvételt! 

 

Felhívás! 

Lányok, Asszonyok, Fiúk és Legények! 

A Kéknefelejcs Néptánccsoport szeretné bővíteni csapa-
tát, ezért várunk minden táncolni szerető embert, tagnak. 

Érdeklődni lehet, minden héten pénteken 17.30-tól a 
csajági művelődési házban tartandó próbán. 

 

   Alexa Marianna 
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Az elmúlt pár hónapban két sikeres pályázat megvalósításán is 

túl vagyunk, az egyikkel az óvoda fűtését korszerűsítettük, ki-

váltva a gázkazánokat  egy biomassza kazánra, amelyben a 

fán kívül bálát, faaprítékot, és egyéb mezőgazdasági hulladé-

kot lehet tüzelni. A 80 KW-os, közel 1 millió forintos kazán be-

üzemelése márciusban megtörtént, sikeresen vizsgázott az 

elmúlt hetekben.  Ugyancsak ennek a pályázatnak köszönhető-

en gazdagodtunk két könnyűszerkezetes tárolóépülettel, illetve 

2 fő közmunkást tudunk foglalkoztatni 8 órás munkaidőben 1 

éven keresztül.  A támogatás 100 %-os, így nekünk ez nem 

kerül semmibe. Összes támogatás mértéke 7,8 millió forint. 

S I K E R E S  P Á L Y Á Z A T O K R Ó L  

R E N D Ő R S É G I  T Á J É K O Z T A T Á S  

A másik pályázatunkkal a régi iskolaépületet újíttattuk meg. 

A régi, lepusztult, bontásra ítélt épületből egy gyönyörűen 

felújított és jól felszerelt épülettel gazdagodtunk. A megva-

lósítás berendezéssel, mindennel együtt közel 14,5 millió 

Forintba került, ebből önkormányzatunk önereje kb. 2,5 

millió , a támogatási összeg pedig a fennmaradó kb. 12 

millió Forint volt. A hivatalos átadó után a Családsegítő és 

gyermekjóléti szolgálat, a civil szervezeteink, iskolásaink, 

vagy akár óvodásaink is igénybe vehetik. 

 Ilyen volt,  ilyen lett 

Nyár végére elkészül a múzeum is, ezt is pályázati összeg 

segítségével tudjuk kialakítani a régi pártház épületében. 

 Verebélyi Zoltán 

Ne hozzon kellemetlen meglepetést a jó idő 

Végre itt a tavasz!  

Vagyis talán már bízhatunk abban, hogy a jó idő tartósnak 
bizonyul… 

A szép idő kicsalja az embereket a kertekbe, a nyaralókba, 
kirándulni. Ez a szép idő azonban a bűncselekmények elköve-
tőit is megmozgatja. Az elmúlt hónapban már több betörésről, 
nyaraló feltörésről, csalási szándékkal megjelenőkről, terep-
szemlét tartó idegen autósokról kaptunk bejelentést a Kapi-
tányság illetékességi területéről.  

Az eddig bevált mesék mellett a figyelem eltereléssel 
„dolgozó” elkövetők a napi hírekben szereplő információkat is 
felhasználva jelennek meg. Még mindig menő az EON-os láto-
gatás, közüzemi visszatérítés, pénzváltás, a hozzátartozó ne-
vében történő pénzkérés, egy pohár víz kérése a szomjúság 
ellen jó időben. 

Tájékoztatót kaptunk a Központi Statisztikai Hivataltól, hogy a 
Nemzeti Média-és Hírközlési Hatósággal kötött együttműködé-
si megállapodás alapján 2013. m§rcius 11 ®s 2013. j¼nius 
30. kºzºtt felmérik a televíziós műsorsugárzás digitális átállá-
sához kapcsolódóan az állami támogatásra rászorultak körét. 
Az adatgyűjtés érinti Veszprém megye valamennyi települé-
sét, melyet a KSH által megbízott „felmérők” fognak végrehaj-

tani a fenti időszakban.  

Az érintett személyeknek a médiahatóság 
tájékoztató levelet küld, majd a statisztikai 
hivatal megbízott szakemberei n®vre sz·-
l·, arck®pes igazolv§nnyal, egys®ges 
ruh§zatban keresik fel a lakosokat.  A 
felmérés után történik meg a digitális adás 
vételéhez szükséges eszköz, adapter be-

szerelése ez év okt·ber 31-ig.  

Az ilyen jellegű adatgyűjtések sajnos lehe-

tőséget ad-
nak arra, 
hogy illeték-
telen szemé-
lyek, 
Ătr¿kkºs 
tolvajokò 
keressék fel, 
nemcsak az 
időseket, 
hanem bár-

kit, akinél a tájékozatlanságot kihasználva esélyt lát-
nak bűncselekmény elkövetésére. Ezért a rendőrség 
fokozott figyelemmel kíséri a felmérést végző szak-
emberek tevékenységét. 

A tavaszi karbantartáshoz kapcsolódik a ny²l§sz§r·k 
cser®je, jav²t§sa, a csatorna tiszt²t§sa, felszerel®-
se, kertrendez®s. Akár szóban, akár írásban történik 
a megállapodás, előtte a megrendelőnek kell alapo-
san átgondolni, hogy az elvégzendő munka és az 
érte kért összeg arányban áll-e. Érdemes több vállal-
kozóval egyeztetni. Amennyiben a vállalkozó nem 
végzi el a munkát, csalásról beszélünk. Abban az 
esetben viszont, ha elkezdi, vagy elvégzi, de nem 
megfelelően, polgári peres eljárásban kereshetjük 
igazunkat.  

A kertrendezés persze kellemes időtöltés, foglalatos-
kodás különösen egy verőfényes napon. Ám zárulhat 
a nap egy rossz élménnyel, anyagi kárral és rengeteg 
bosszúsággal, ha nyitva hagyjuk a kertkaput, vagy a 
ház, nyaraló ajtaját, ablakait, amíg szorgoskodunk a 
friss levegőn. A besurran· tolvajoknak ez ide§lis 
helyzeté  

Javaink megóvása elsősorban saját érdekünk és fele-
lősségünk, amelyhez segítséget és tanácsot kapunk 

a rendőröktől. 

Stanka Mária r. őrnagy 
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MEGHĊVĎ 

K¦NG¥S - CSAJćG K¥Z¥S MAJćLIS  

 K¦NG¥S¥N A FOCI PćLYćN 

      2013. MćJUS 1.  

   

 

Program:   9:30 Nevez®s sport versenyekre 

 10:00 Megnyit·, M§jusfa§ll²t§s 

 10:30 Focikupa 

    Csaj§g- K¿ngºs bar§ts§gos    
    m®rkƉz®s 

 13:00 Eb®d 

 14:00 Filmvet²t®s gyermekeknek 

    Helysz²n: Faluh§z nagyterme 

 15:00 Streetball bajnoks§g 

    Csaj§g- BalatonfƉkaj§r- K¿ngºs   
  csapatainak m®rkƉz®sei 

    Helysz²n: Kos§rlabda p§lya 

 16:00 J§t®kos sorversenyek 

    M®tabajnoks§g 

    Helysz²n: Foci p§lya 
 

Eg®sz nap k®zmƣves j§tsz·h§zzal, trambulinnal, palacsint§val, haditechnikai felszerel®sek be-
mutat·j§val v§rjuk a kedves ®rdeklƉdƉket, csal§dokat, gyermekeket. 

T§jh§zunk ¿nnepi nyitva tart§ssal v§rja vend®geit,  

az al§bbi telefonsz§mon lehet jelentkezni: 06/20 775-22-41  

  

K®rj¿k, sz²veskedjenek gondoskodni gyermekeik naps¿t®s 

(UV sug§rz§s) elleni v®delm®rƉl! 
Mindenkit sok szeretettel v§runk!  

K¿ngºs kºzs®g ®s Csaj§g kºzs®g ºnkorm§nyzata, civil szervezetei 
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Szerkesztőség címe:8163 Csajág, Petőfi u.1. 

Polgármesteri Hivatal webcíme:  

www.csajag.hu 

 

Telefonszám: 88/440380 

Faxszám: 88/440380,       

E-mail: polghivcsajag@invitel.hu 

Kérjük, támogassa 
Ön is adója 1%-ával 
Csajág Község Fej-
lődéséért  Közalapít-

ványt ! 

Adószám: 18920532-

1-19 

A befolyt összeget 
településünk szépí-
tésére, fejlesztésére 

fordítjuk. 

A nyilatkozat Csajág 
Község Önkormány-
zatának weblapjáról 
letölthető:    

       www.csajag.hu 

 A polgármesteri hivatalban is kérhető nyomtatvány 

Köszönettel:  
Csajág Község Fejlődéséért Közalapítvány  

F E L H Í V Á S  

Az elmúlt időszakban helyhiány miatt nem tudtam tájékoztatót 
adni önkormányzatunkkal kapcsolatban, így most az elmúlt pár 
hónap történéseiről adok számot. 

Végre megjött a jó idő, sőt szinte nyári meleg jött a tél után.  
Néhány szó erejéig térjünk vissza az elmúlt télre.  Az idei tél 
nem kímélt bennünket , elég sokáig itt maradt közöttünk. A 
hóeltakarításra helyi munkagéppel rendelkező vállalkozót kér-
tünk meg. Amikor szükség volt rá, az utakat letakarította, a só-
zást mi végeztük. Többen is kritikával illettek bennünket, pedig 
ha kicsit is körülnéztek volna a környező településeken vagy  
akár Veszprémben vagy más nagyvárosokban, akkor láthatták 
volna, hogy nálunk bizony jobban el volt látva a feladat. Amíg 
máshol szó szerint  térdig jártak a latyakban,hóban, nálunk leta-
karított utak voltak. Másrészt tudni kell, hogy nem kevés pénzbe 
kerül egy téli síkosság mentesítés, illetve a hótolás. Sajnos elju-
tottunk oda, hogy nincs az önkormányzatunknak fél vagy akár 1 
millió forintja erre a feladatra. Köszönöm Petrás Sándornak a 
lelkiismeretes munkáját, Juhász Tibornak pedig, hogy partner 
volt ebben. 

Sajnálatos módon március 15-én nem volt a falu egy részében 
áram. Tudni kell, hogy én már 14-én este jeleztem hogy 1 fázis 
elment Csajágon a közvetlen EON-os kapcsolatomnak, mert a 
bejelentőt nem lehetett elérni. Másnap is vele voltam összeköt-
tetésben egész nap, majd amikor késő délután azt a hírt kaptam 
tőle, hogy aznap már nem érnek ki hozzánk,akkor matracokat, 
takarókat szállítottunk a befűtött kultúrházba azoknak, akiknél 
nem volt fűtés, és fáztak otthon. Itt köszönöm a szállításban a 
segítséget Szabó Istvánnak, aki első szavamra jött és segített. 
Szintén köszönöm Varga Andrásnak és Polákné Tiringer Kata-
linnak a segítséget, Petró Médeának pedig a folyamatos tájé-
koztatást a Facebookon. Köszönök minden támogató megnyil-
vánulást.  

 Sikeres pályázatok megvalósításán vagyunk túl, ezáltal is gaz-
dagodott településünk. Erről bővebben írtam másik cikkemben. 

Mint már írtam a december hónap rengeteg munkával telt, en-
nek egyik része volt az adósságkonszolidációval kapcsolatos 
teendők intézése. Rengeteg tennivalóval járt, de megérte, mert 
mi is részesültünk benne. Azért a tisztánlátás kedvéért  el sze-
retném mondani, hogy a mi esetünkben korántsem olyan nagy 
összegről volt szó, mint amiket hallani lehetett. Mi mindig arra 
törekedtünk, hogy ne legyenek adósságaink, ezért minden év-
ben felelősségteljes gazdálkodás jellemezte működésünket. 
Ennek is volt köszönhető, hogy az első ciklusban sikerült a Ba-
latonfőkajár felé fennálló közel 9 millió forintos tartozást rendez-
nünk, úgy hogy mellette folyamatosan tudtuk településünket is 
fejleszteni, illetve minden évben az iskolát is támogattuk , böl-
csődét hoztunk létre, óvodánkat is fejlesztettük folyamatosan, 
stb. Igaz, hogy soha nem volt pénzmaradványunk, de a felelős 
gazdálkodással évről évre a csökkenő állami normatívák ellené-
re is fejlődtünk. Akkor miért részesültünk az adósságkonszolidá-
cióban? Ennek roppant egyszerű oka az, hogy az óvoda 2011 
őszén történt felújítását nem tudtuk volna elvégezni , mert az 
50% önerő, 5,6 millió forint nem állt rendelkezésünkre. Ehhez 
banki hitelt vettünk fel , méghozzá olyat, amelyet kimondottan 
az önkormányzatok infrastrukturális fejlesztéseihez lehetett igé-
nyelni. Persze ezt is számítások előztek meg. Úgy számoltunk, 
hogy a hőszigetelésnek és a nyílászárócserének köszönhetően 
az éves megtakarítás több lesz, mint az éves törlesztőrészlet. A 
fűtési szezon végén a számok minket igazoltak, hisz az éves 
360 ezer forintos törlesztőrészlettel szemben a megtakarításunk 

több mint 1millió forint volt. Ez is azt támasztja alá, hogy felelős-
ségteljes döntéseket hoztunk, eszerint gazdálkodtunk. Illetve aki 
jártas az önkormányzatok dolgaiban, tudja, hogy a befolyó adók-
ból a pénz félév környékén , illetve évvége előtt realizálódik. A 
köztes időben is kell azonban a számlákat fizetni mind az önkor-
mányzatnál, mind az ovinál és a bölcsinél, beleértve a konyhát is. 
Éppen ezért minden évben az év elején folyószámla hitelt voltunk 
kénytelenek igénybe venni, amit ha kellett használtunk, majd 
minden év végén vissza is fizettünk. Ennek a maximális összege 
a mi esetünkben 6,5 millió forint volt évente, de mint említettem, 
mi ezt minden évben hiánytalanul visszafizettük. Vagyis amíg az 
ovi felújításához nem vettük igénybe az önerőt biztosító 5,6 milli-
ós hitelt, nem volt tartozásunk. Tehát mint látszik, a mi esetünk-
ben erről a pár millió forintról van szó, nem úgy, mint más felelőt-
lenül gazdálkodó települések esetében, akik akár a csőd szélén 
álltak. Természetesen nagyon örültünk ennek a pénznek is, kö-
szönjük!  

Az idei évben fejleszteni kívánjuk a konyhát, hogy önfenntartóvá 
tegyük. Éppen ezért már most beszereztünk főzőüstöt, ipari sü-
tőt. Terveink szerint szeptembertől nagyobb kapacitással fog 
tudni működni a konyha, ezért lehetőség lesz ebéd igénylésére.  

A nyárig a virágosítást , parkosításokat elvégezzük. Köszönöm a 
felajánlott virágokat Szijjártó Attiláné Terikének.  

Továbbá köszönöm az elmúlt hónapokban a felajánlott segítsé-
get, társadalmi munkát Petró Lénárdnak, Katona Gyulának, Nagy 
Gézának, Limfer Gézának, Hanák Lászlónak. (Ha véletlenül vala-
ki kimaradt, elnézést kérek érte.) 

A Majális idén Küngösön kerül megrendezésre, kérek mindenkit 
aki teheti, hogy tisztelje meg közös rendezvényünket! 

A falunap előreláthatólag július 13-án szombaton kerül megren-

dezésre. Mindenkinek jó erőt, egészséget kívánok! 

  Verebélyi Zoltán polgármester 

Ö N K O R M Á N Y Z A T I  T Á J É K O Z T A T Ó  


